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MÜ’MİNİN MİRACI NAMAZ 

Muhterem Mü’minler! 

Dün akşam Mi’rac Kandili 

münasebetiyle bir araya geldik, camilerde omuz 

omuza verdik, ellerimizi semaya açtık ve her 

şeyin gerçek sahibi olan yüce Rabbimize 

tevbelerimizi ve dualarımızı arz ettik. Mi’rac 

mücizesini anlamaya ve ondan ibret almaya 

gayret ettik. Çünkü  Mi’rac mucizesi, biz 

Müslümanlar için ilahî rahmet ve lütuflarla 

doludur. Ancak Mi’rac olayının en önemli 

sonuçlarından biri, İslâm'ın beş temel esasından 

biri olan beş vakit namazın farz kılınmasıdır. 

Mi’rac gecesinde farz kılındığı ve günde beş 

defa kişiyi Rabbinin huzuruna çıkardığı için 

namaz, mü’minin mi’racı olarak tarif 

edilmiştir.
1
 Nitekim Süleyman Çelebi de 

Mevlid’inde bu hususu şöyle dile getirmiştir: 

“Sen ki mi’rac eyleyüp ettin niyaz, 

Ümmetin mi’racını kıldın namaz.” 

Aziz Kardeşlerim! 

Hutbemin başında okuduğum âyet-i 

kerimede yüce Rabbimiz şöyle buyurmuştur: 

“(Ey Muhammed!) Kitaptan sana 

vahyolunanı oku, namazı da dosdoğru kıl. 

Çünkü namaz, insanı hayâsızlıktan ve 

kötülükten alıkoyar. Allah’ı anmak (olan 

namaz) elbette en büyük ibadettir. Allah, 

yaptıklarınızı biliyor.”
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Muâz b. Cebel ise, Hz. Peygamber (sav) 

ile birlikte yolculukta olduğu bir gün 

efendimizin şöyle buyurduğunu işitmiştir: 

“Dinin başı İslâm (kelime-i şehâdet 

getirerek Allah’a teslim olmak), direği ise 

namazdır.”
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Çünkü namaz; dinin direği, imanın 

alâmeti, amellerin en faziletlisi ve Allah’a en 

sevimli olan ibadettir. Namaz; kalbin nuru, 

gönüllerin safası, takva ehlinin göz aydınlığı ve 

mü’minlerin mi’racıdır. Bu sebeple her mü'min 

namaza durduğunda, bu namazın kendisini adeta 

mi’raca yükselttiğini, dolayısıyla Yüce Allah'ın 

huzurunda bulunduğunu bilmeli ve namazını en 

güzel bir şekilde kılmaya gayret etmelidir. 

Çünkü Kur’an-ı Kerim’de emredilen şey namaz 

kılmak değil, “namazı dosdoğru bir şekilde 

kılmak”tır.
4
 Mu’minûn sûresinin başında yer 

alan âyet-i kerimelerde de kurtuluşa erecek 

mü’minlerin özellikleri sıralanırken onların 

“namazlarını huşû içerisinde kıldıkları” 

belirtilmiştir.
5
 Öyleyse namaz, aceleye 

getirilecek bir ibadet olarak görülmemeli ve 

derin bir saygı içerisinde eda edilmelidir. 

Değerli Müslümanlar! 

Namaz, İslâm’ın beş şartından biri ve 

ibadetlerin en önemlisidir. Ergenlik çağına 

gelmiş olup akıl sağlığı yerinde bulunan her 

Müslümanın namaz kılma zorunluluğu 

bulunmaktadır. Bu nedenle namaz kılmamanın 

ancak üç bahanesi vardır. Bunlar kişinin dinden 

çıkması, akıl sağlığını kaybetmesi veya henüz 

ergenlik çağına ulaşmamış olmasıdır. Bu 

mazeretleri taşımayan herkes namazlarını ihmal 

etmeden kılmalıdır. Herhangi bir nedenden ötürü 

kılınamamış namazlar varsa bir an evvel kaza 

etmeye çalışmalıdır. Çünkü namaz, hesap 

gününde  ilk bakılacak olan amelimizdir. Kişinin 

namazı düzgün olursa, işi iyi gider ve kazançlı 

çıkar. Ancak namazı düzgün olmazsa, kaybeder 

ve zararlı çıkar.
6
 Bu nedenle işimize ve 

koşuşturup durduğumuz dünya telâşına günde 

beş defa ara vermeli ve yücelerin yücesine 

ermek için “Allah-u ekber” diyerek namaza 

durabilmelidir. 
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